Sir James Paul McCartney, MBE (born 18 June 1942), is an English singer-songwriter, poet, composer, multi-instrumentalist, entrepreneur, record and film producer, painter, and animal rights and peace activist. Formerly of The Beatles and Wings, McCartney is the most successful songwriter in the history of popular music.McCartney gained worldwide fame as a member of The Beatles, alongside John Lennon, George Harrison, and Ringo Starr. McCartney and Lennon formed one of the most influential and successful songwriting partnerships and wrote some of the most popular songs in the history of rock music.[5] After leaving The Beatles, McCartney launched a successful solo career and formed the band Wings with his first wife, Linda Eastman, and singer-songwriter Denny Laine. He has worked on film scores and classical and electronic music, released a large catalogue of songs as a solo artist, and taken part in projects to help international charities.

McCartney is listed in Guinness World Records as the most successful musician and composer in popular music history, with 60 gold discs and sales of 100 million singles.

Following the death of his first wife Linda in 1998, McCartney married Heather Mills in 2002. They divorced in 2008. McCartney is now partners with Nancy Shevell. McCartney is an advocate for animal rights, vegetarianism, and music education; he is active in campaigns against landmines, seal hunting, and Third World debt. He is a keen football fan. McCartney is one of Britain's wealthiest men, with an estimated fortune of £750 million ($1.2 billion) in 2009.

Paul McCartney was born in Walton Hospital in Liverpool, England, where his mother, Mary (née Mohan), had worked as a nurse in the maternity ward.

In 1947, he began attending Stockton Wood Road Primary school. In 1954, while riding on the bus, from the suburb of Speke, where he lived, to the Institute, he met George Harrison, who lived nearby.Passing the exam meant that McCartney and Harrison could go to a Grammar school rather than a secondary modern school

 On 31 October 1956, Mary McCartney, a heavy smoker, died of an embolism after a mastectomy operation to stop the spread of her breast cancer. The early loss of his mother later connected McCartney with John Lennon, whose mother, Julia, died after being struck by a car when Lennon was 17.

1957–1960

At the age of 15, McCartney met John Lennon  at the St. Peter's Church Hall  in Woolton on 6 July 1957. He formed a close working relationship with Lennon and they collaborated on many songs. Harrison joined the group as lead guitarist By May 1960, they had tried several new names, including "The Silver Beetles", playing a tour of Scotland under that name with Johnny Gentle. They finally changed the name of the group to The Beatles.

1960–1970: The Beatles

In  May 1960 The Beatles recorded their first published musical material in Hamburg, performing as the backing group for Tony Sheridan on the single "My Bonnie". This recording later brought The Beatles to the attention of a key figure in their subsequent development and commercial success Epstein eventually negotiated a record contract for the group with Parlophone in May 1962. After replacing Best with Ringo Starr on drums, The Beatles became popular in the UK in 1963 and in the US in 1964. In 1965, they were each appointed Members of the Order of the British Empire (MBE). The Beatles gave their last commercial concert at the end of their 1966 US tour. They continued to work in the recording studio from 1966 until their breakup in 1970. In the eight years from 1962 to 1970, the group had released twenty-four UK singles and twelve studio albums, along with further US releases.

Since 1970

McCartney performing at The Roundhouse in 2007, for the BBC Electric Proms

 McCartney also collaborated with a number of other popular artists including Stevie Wonder, Michael Jackson, Eric Stewart, and Elvis Costello. In 1985, McCartney played "Let It Be" at the Live Aid concert in London, backed by Bob Geldof, Pete Townshend, David Bowie, and Alison Moyet. He collaborated with Carl Davis to release Liverpool Oratorio;involving the opera singers Dame Kiri Te Kanawa, Sally Burgess,[45] Jerry Hadley and Willard White, with the Royal Liverpool Philharmonic Orchestra and the choir of Liverpool Cathedral.The Prince of Wales later honoured McCartney as a Fellow of The Royal College of Music and Honorary Member of the Royal Academy of Music (2008). It was announced in the 1997 New Year Honours that McCartney was to be knighted for services to music,[49] becoming Sir Paul McCartney. In 1999, McCartney was inducted into the Rock and Roll Hall of Fame as a solo artist and in May 2000, he was awarded a Fellowship by the British Academy of Composers and Songwriters. The 1990s also saw McCartney, Harrison and Starr working together on Apple's The Beatles Anthology documentary series.

Having witnessed the 11 September 2001 terrorist attacks from the JFK airport tarmac, McCartney took a lead role in organising The Concert for New York City.In November 2002, on the first anniversary of George Harrison's death, McCartney performed at the Concert for George.

McCartney has continued to work in the realms of popular and classical music, touring the world and performing at a large number of concerts and events; on more than one occasion he has performed again with Ringo Starr. In 2008, he received a BRIT award for Outstanding Contribution to Music and an honourary degree, Doctor of Music, from Yale University.The same year, he performed at a concert in Liverpool to celebrate the city's year as European Capital of Culture. In 2009, he received two nominations for the 51st annual Grammy awards, while in October of the same year he was named songwriter of the year at The American Society of Composers, Authors and Publishers (ASCAP) Awards.

In May 2009, it was announced McCartney and Bob Dylan will collaborate with Ringo Starr to record a few songs for release in 2010.

Painting

In 1966, McCartney met art gallery-owner Robert Fraser, whose flat was visited by many well-known artists.McCartney met Andy Warhol, Claes Oldenburg, Peter Blake, and Richard Hamilton there, and learned about art appreciation. McCartney later started buying paintings by Magritte, and used Magritte's painting of an apple for the Apple Records logo.He now owns Magritte's easel and spectacles.

McCartney's love of painting surfaced after watching artist Willem de Kooning paint, in Kooning's Long Island studio.[95] McCartney took up painting in 1983. In 1999, he exhibited his paintings (featuring McCartney's portraits of John Lennon, Andy Warhol, and David Bowie) for the first time in Siegen, Germany, and included photographs by Linda. He chose the gallery because Wolfgang Suttner (local events organiser) was genuinely interested in his art, and the positive reaction led to McCartney showing his work in UK galleries.The first UK exhibition of McCartney's work was opened in Bristol, England with more than 500 paintings on display. McCartney had previously believed that "only people that had been to art school were allowed to paint"—as Lennon had.

In October 2000, Yoko Ono and McCartney presented art exhibitions in New York and London. McCartney said, "I've been offered an exhibition of my paintings at the Walker Art Gallery in Liverpool where John and I used to spend many a pleasant afternoon. So I'm really excited about it. I didn't tell anybody I painted for 15 years but now I'm out of the closet."

As an artist, Paul McCartney designed a series of six postage stamps issued by the Isle of Man Post on 1 July 2002. According to BBC News, McCartney seems to be the first major rock star in the world who is also known as a stamp designer.

Сэр Джеймс Пол Маккартни (родился 18 июня 1942 г.), является английским певцом и автором песен, поэт, композитор, мульти-инструменталист, предприниматель, режиссер, художник, защитник прав животных и активист движения за мир. Раньше из The Beatles и Wings, Маккартни был самым успешным композитором в истории популярной музыки.   Маккартни приобрел всемирную известность в качестве члена "Битлз", наряду Джона Леннона, Джорджа Харрисона, и Ринго Старр. Маккартни и Леннон стали и успешными партнерами они написали некоторые из самых популярных песен в истории рок-музыки.  После ухода из The Beatles, Маккартни начал успешную сольную карьеру и сформировал группу Wings со своей первой женой, Линдои Истман, и певцом-песенником Денни Лейн. Он работал над фильмами и классической и электронной музыкой, выпустил большой каталог песен в качестве сольного исполнителя, и принял участие в реализации проектов по помощи международных благотворительных организаций.

Маккартни, перечисленный в Книгу рекордов Гиннесса как самый успешный музыкант и композитор в историю популярной музыки, с 60 золотыми дисками и продаж 100 млн синглов. 

После смерти своей первой жены Линды в 1998 году, Маккартни женился на Хизер Миллс в 2002 году. Они развелись в 2008 году. Маккартни теперь партнерами с Нэнси Шевел.  Маккартни выступает за права животных, вегетарианство, и музыкального образования; он активно участвует в кампаниях по борьбе с минами, тюленей. Он является большим поклонником футбола. Маккартни является одним из самых богатых людей в Великобритании, по оценкам состояния £ 750 млн ($ 1,2 млрд.) в 2009 году.

Детство

Пол Маккартни родился вЛиверпуле(Англия)где его мать, Мария  работала медсестрой в родильном отделении.

В 1947 году он начал посещать Стоктон  в начальной школе. В 1954 году, когда он ехал в автобусе, из пригорода Спик, где он жил, в институт, он встретился с Джорджем Харрисоном, который жил неподалеку. Сдача экзамена означала,

что Маккартни и Харрисон могли пойти в школу грамматики, а не современную

среднюю гимназию.

  По состоянию на 31 октября 1956 года, Мария Маккартни, заядлая курильщица, умерла от тяжелой болезни, вскоре умерла мама Ленона. 

В возрасте 15 лет, Маккартни познакомился с Джоном Ленноном.Он создал тесные рабочие отношения с Ленноном, и они совместно работали над многими песнями. Харрисон присоединился к группе в качестве ведущего гитариста.В мае1960 года они пытались невколько новых имен, в том числе "Серебрянные жуки ", Новскоре изменили название на Beatles. 

Концерты

В мае в 1960 году «Битлз» записали свой первый музыкальный материал опубликованный в Гамбурге, выступая в роли группы поддержки для Тони Шеридана "My Bonnie".  Эту запись в почледствии привела к развитию коммерческого успеха.Эпштейн заключил контракт на запись группы с Parlophone в мае 1962.  После замены лучше всего Ринго Старра на барабанах, The Beatles стали популярны в Великобритании в 1963 году и в США в 1964 году. В 1965 году, каждые из них были назначены членами Ордена Британской империи (МПЭ). The Beatles дали свой последний концерт в коммерческих концу 1966 их турне по США.  Они продолжают работать в студии с 1966 г. вплоть до их распада в 1970 году. За восемь лет с 1962 по 1970 год группа выпустила двадцать четыре синглов в Великобритании и двенадцать студийных альбомов, наряду с дальнейшим релизов США 

После распада The Beatles, Маккартни продолжает свою музыкальную карьеру сольных работ,  также в сотрудничестве с другими музыкантами. После выхода его сольного альбома Маккартни в 1970 году, он работал с Линдой Маккартни, чтобы записать альбом в 1971 году Раме. Позднее в тот же год, когда к паре присоединились гитарист Денни Лейн и ударник Дэнни Seiwell они сформировать группу Wings, которая была активной в период между 1971 и 1981 годах и выпустили множество успешных синглов и альбомов. Маккартни также сотрудничали с рядом других популярных артистов, включая Stevie Wonder, Michael Jackson, Эрик Стюарт, и Элвис Костелло. В 1985 году Маккартни играл "Let It Be" на концерте Live Aid в Лондоне при поддержке Боба Гелдофа, Пита Таунсенда, Дэвида Боуи, и Элисон Мойет.   Он сотрудничал с Карлом Дэвисом,  с участием оперных певцов Dame Kiri Те Канава, Салли Берджесс,  Джерри Хэдли и Уиллард Уайт, с Королевским филармоническим оркестром Ливерпуля и хора Ливерпульского собора. Принц Уэльский позднее честь Маккартни, член Королевского колледжа музыки  и почетный член Королевской академии музыки (2008).  Он был объявлен в 1997 за

отличие Нового Года.Маккартни  рыцарь в музыкальных заслугах  -

сэр Пол Маккартни.  В 1999 году Маккартни был введен в рок-н-ролл Зал славы в качестве сольного исполнителя. Вмае 2000 года он был удостоен стипендии Британской академии композиторов и авторов песен. 1990-е годы также видели Маккартни, Харрисон и Старр совместной работы от Apple документальный цикл Beatles Anthology.

Став свидетелями 11 сентября 2001 года террористического нападения с взлетной полосе аэропорта JFK, Маккартни взял на себя ведущую роль в организации концерта для Нью-Йорка.  В ноябре 2002 года, на первой годовщине смерти Джорджа Харрисона, Маккартни  организовал концерт для Джорджа. 

 Маккартни продолжает работу в  областях популярной и классической музыки, ездить по всему миру и выступать на большое количество концертов и мероприятий, на более чем один раз он снова исполнил с Ринго Старр. В 2008 году он получил Brit Award за выдающийся вклад в музыку и почетную степень доктора музыки Йельского университета.  В этом же году он выступал на концерте в Ливерпуле,В 2009 году он получил две номинации на 51-й ежегодной премии "Грэмми", а в октябре того же года он был назван автором песен году в Американское общество композиторов, авторов и издателей.

 В мае 2009 года было объявлено, Маккартни и Боба Дилана будут сотрудничать с Ринго Старр, чтобы записать несколько песен к выпуску в 2010 году. 

Живопись 

Маккартни любил живопись и сам писал картины.  В 1999 году он выставил свои картины в  Германии. Работы Маккартни были показаны в галереях Великобритании.  В октябре 2000 года, Йоко Оно и Маккартни представили художественные выставки в Нью-Йорке и Лондоне. Маккартни сказал: "Я был  в Walker Art Gallery в Ливерпуле, где Джон и я тратили много приятного обеда. Так что я очень взволнован. Я не говорю никому я рисовал 15 лет, но теперь я выхожу из тени. Как художник, Пол Маккартни разработал серию из шести почтовых марок выданных на острове Мэн. По данным BBC News, Маккартни, первый крупный рок-звезда в мире, который также известен как  дизайнер марок.

